

PARLIAMENTARY ASSEMBLY
OF THE
COUNCIL OF EUROPE

8 May 1992

Doc. 6621

MOTION FOR A RECOMMENDATION

on the strategic issue
of cable networks
in Europe
presented by Mr FOURRÉ
and others

The Assembly,

1. Having examined the situation of cable networks in western Europe and observed that the degree to which such networks are developed varies from country to country;
2. Drawing attention to the specific nature of the problems arising in each country, in particular technical problems but also those relating to legislation and management;
3. Hoping that a study will be made of possible relations with the countries of central and eastern Europe in the technical, financial and planning fields;
4. Highlighting the importance of the technological, industrial, economic and cultural issues at stake for all of Europe and the impact of future choices on the relations of Europe as a whole with the United States and Japan,
5. Recommends that the Committee of Ministers:
 - i. promote, as soon as possible, a meeting at the appropriate Ministerial level to assess the cable network situation in western Europe and the prospects for introducing cable networks in eastern Europe;
 - ii. inform the Assembly of the conclusions of this study and of practical measures to be taken to facilitate the installation of cable networks, which are strategically important in all European countries, and ensure harmonious development of this technology so that European interests are safeguarded vis-à-vis those of the United States and Japan.

ASSEMBLÉE PARLEMENTAIRE
DU
CONSEIL DE L'EUROPE

8 mai 1992

Doc. 6621

PROPOSITION DE RECOMMANDATION

relative à l'enjeu stratégique
que représentent les réseaux câblés
en Europe
présentée par M. FOURRÉ
et plusieurs de ses collègues

L'Assemblée,

1. Ayant examiné la situation des réseaux câblés en Europe de l'Ouest et constaté des disparités dans le développement de ces réseaux selon les différents pays;
2. Soulignant la spécificité des problèmes posés dans chaque pays, en particulier sur le plan technique, mais également en ce qui concerne la législation et la gestion;
3. Souhaitant que soient étudiés les rapports possibles à établir avec les pays d'Europe centrale et orientale dans les domaines technique, financier et de la programmation;
4. Appelant l'attention sur l'importance des enjeux technologiques, industriels, économiques et culturels pour l'Europe tout entière et sur l'impact des choix à effectuer dans les relations de l'Europe dans son ensemble avec les Etats-Unis et le Japon,
5. Recommande au Comité des Ministres :
 - i. de promouvoir dans les meilleurs délais une rencontre au niveau ministériel approprié afin d'évaluer la situation des réseaux câblés en Europe de l'Ouest et les perspectives d'implantation de ces réseaux en Europe de l'Est;
 - ii. de communiquer à l'Assemblée les conclusions de cette étude ainsi que les mesures concrètes à prendre afin de faciliter la mise en place des réseaux câblés, véritable enjeu stratégique dans tous les pays d'Europe, et d'assurer le développement harmonieux de cette technologie de manière à sauvegarder les intérêts européens face aux Etats-Unis et au Japon.

Signed: *Signé :*

Fourré, Jung, Thyraud, Worms, Vial-Massat, Lagorce
Lemoine, Columberg, Grussenmeyer, Durand